
Ludgeřovický zpravodaj – leden 2008 

 
Vážení spoluobčané!  

Dovolte mi, abych Vám i Vašim blízkým touto cestou popřál 
nejen jménem svým, ale také jménem členů obecní rady, 
obecního zastupitelstva, členů všech výborů, komisí a jménem 
zaměstnanců Obecního úřadu úspěšné vykročení do roku 2008, 
po celý rok mnoho štěstí, pevné zdraví, osobní i rodinnou 
pohodu a Boţí poţehnání. 
 

      Daniel Havlík, starosta obce 
 
Tři králové – Kašpar, Melichar, Baltazar 

Mnoho dětí na světě zná příběh o Kašparovi, Melicharovi a Baltazarovi. Podle 
legendy to byli králové z východu, v Bibli jsou však nazýváni mudrci, protoţe byli 
velmi učení. Vyznali se v mnohých vědách i uměních a zřejmě toho hodně věděli o 
hvězdách. 

Před dvěma tisíci lety tito tři mudrci poznali, moţná právě podle hvězd, ţe na západ 
od jejich království se má brzy narodit nový a velmi mocný král. Mudrci se mu chtěli 
poklonit a přinést mu dary. Naloţili proto největší drahocennosti své doby – zlato, 
kadidlo a myrhu – na velbloudy a slony a vydali se na dalekou cestu. Ve dne praţilo 
horké slunce, karavana proto putovala i v noci a mudrci hledali cestu podle postavení 
hvězd na noční obloze. 

Nová hvězda, která oznamovala narození velkého krále, zazářila náhle velmi jasně 
nad velikým městem Jeruzalémem, jako by je vedla. Tři mudrci se zaradovali, 
vstoupili do města a spatřili jeho nádherné domy a paláce. Domnívali se, ţe právě 
v nich by mohli narozeného krále najít. Hvězda však nezůstala stát, ale vedla je dál. 
Opustili tedy Jeruzalém a v něm i zlého krále Heroda. Ten byl jejich příchodem velmi 
znepokojen, a jakmile zaslechl, ţe hledají nového krále, začal okamţitě přemýšlet o 
tom, jak se ho zbavit. Mudrci mezitím putovali dál za hvězdou. Vedla je k městu 
Betlému. 

Ale i Betlém nechali za sebou. Hvězda, která je dosud vedla, se totiţ zastavila aţ 
v polích za městem. Zářila nad místem, kde Josef s Marií našli útočiště a kde teď 
společně opatrovali narozeného Jeţíše. Kašpar, Melichar a Baltazar byli u cíle. Vešli 
dovnitř, do obyčejné stáje, padli na zem a klaněli se maličkému dítěti v jeslích, 
protoţe věřili, ţe bude velikým králem. Předloţili mu své vzácné dary a velmi se 
radovali. 

Plni této radosti se pak vraceli do svých domovů, do Núbie, do Tarsu a do Sáby. 
Chystali se vyprávět o novém králi, který se právě narodil a kterému se přišli poklonit. 
Králi Herodovi však zprávu nepodali. Ve snu se jim totiţ zjevil anděl a dal jim pokyn, 
aby se do své země vrátili jinou cestou. 

Vážení čtenáři 

I kdyţ to můţe mnohým připadat divné či zvláštní, ţe jiţ v těchto dnech, kdy v nás 
doznívají dojmy z nejkrásnějších svátků v roce a Nového roku, někteří jiţ usilovně 
myslí na jaro. A nejen myslí, uţ se na něj i připravují! 



V roce 2006 poprvé vstoupil oficiálně na území Ludgeřovice Mezinárodní hudební 
festival Janáčkův máj. 

A hned velkolepým způsobem! Neţ ale Mistr Jaroslav Tůma rozezněl jedny 
z nejhezčích a nejkvalitnějších varhan v ostravsko-opavské diecézi a 
v Moravskoslezském kraji vůbec, musela být vykonána nemalá a nelehká práce... 

Nástroj z roku 1930 nebyl právě v dobrém stavu. Pro bohosluţebné účely 
samozřejmě postačoval, ale pro koncerty byl téměř nepouţitelný. A tak z iniciativy 
vedení MHF Janáčkův máj a především díky obětavé snaze a organizačnímu úsilí 
tehdejšího starosty Ludgeřovice pana Mgr. Petra Kolarze a Ing. Jana Vjačky byly 
zajištěny nemalé finanční prostředky, na nichţ se podílel nejen moravskoslezský kraj, 
obec Ludgeřovice a Ostravsko-opavská diecéze, ale také někteří obyvatelé 
Ludgeřovice, kterým nebyl dosud osud nástroje lhostejný. Koncert Janáčkova máje 
byl totiţ jen vnější pobídkou. Varhany, aby byly zachovány pro další generace jiţ 
generální opravu nutně potřebovaly. 

Do posledního místa zaplněný chrám sv. Mikuláše dlouho aplaudoval jak mistrovství 
varhaníka Jaroslava Tůmy, tak krásné hře houslisty Bohuslava Matouška. Mezi 
čestnými hosty nechyběl hejtman Ing. Evţen Tošenovský ani sídelní biskup Mons. 
Fr. V. Lobkowicz. Díky televizním kamerám TV NOE, byly svědky mimořádného 
festivalového koncertu tisíce televizních diváků v celé Evropě. V roce 2007 se situace 
opakovala. Díky nevšednímu programu a skvělému výkonu mladých umělců, 
především varhaníka Petra Čecha byl mnohými povaţován za lepší neţ ten 
předcházející. 

V souvislosti s oslavami k 100. výročí vysvěcení chrámu sv. Mikuláše se objevily jiţ 
první zvědavé dotazy, nač se můţeme těšit příští jaro. A i kdyţ oficiálně bude 
program Janáčkova máje 2008 zveřejněn aţ v lednu, my uţ nyní můţeme prozradit, 
nejen, ţe koncert bude, ale také, ţe na něm vystoupí polský varhaník Václav 
Golonka, sólista opery Národního divadla v Praze Roman Janál a sólotrumpetista 
České filharmonie Jaroslav Halíř. Kromě dalších skladeb zazní nejen nejpopulárnější 
Bachova varhanní skladba, ale také neskonale krásné Biblické písně Antonína 
Dvořáka. 

PF 2008 

Mgr. Jaromír Javůrek, ředitel MHF Janáčkův máj 

 

Vážení občané, 

v poslední době začínáme na obecním úřadě stále častěji registrovat stíţnosti 
občanů na znečišťování veřejných prostranství, především chodníků, zvířecími 
exkrementy.  

Poněvadţ se jedná o skutečnost, která rozhodně nepřispívá k utěšenému vzhledu 
naší obce, dovoluji si apelovat na vlastníky domácích zvířat – především pak na 
chovatele a drţitele psů, kteří jsou výhradními původci výše uvedeného znečištění, 
aby dbali na to, aby po jejich mazlíčcích nezůstala veřejná prostranství v obci 
„vyzdobena“ nevzhlednými  a zapáchajícími hromádkami, které se často nalézají 
uprostřed frekventovaného chodníku. 



Chtěl bych Vás touto cestou upozornit, ţe v obci je dosud v platnosti Obecně 
závazná vyhláška č. 1/2002 „O zabezpečení veřejného pořádku a čistoty při chovu a 
držení zvířat na území obce Ludgeřovice“.  

Zmíněná vyhláška chovatelům či drţitelům zvířat mj. ukládá v čl. 3, písm. b) dbát 
pravidel čistoty a hygieny. V čl. 5 se pak chovatelům nebo drţitelům zvířete ukládá 
výslovná povinnost zajistit, aby zvíře svými exkrementy neznečišťovalo veřejná 
prostranství, veřejně přístupné prostory a veřejná zařízení. Pokud ke znečištění 
dojde, je chovatel či drţitel povinen bezodkladně tuhé zvířecí exkrementy z těchto 
míst odstranit. 

Porušení výše citovaných povinností, stanovených touto obecně závaznou 
vyhláškou, lze postihnout jako přestupek podle ust. § 46, odst. 2 zákona ČNR č. 
200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění pozdějších změn a doplňků. Výše citovaný 
zákon pak umoţňuje obci uloţit ve správním řízení chovateli nebo drţiteli zvířete, 
které je původcem znečištění pokutu aţ do výše 30.000,- Kč. 

 
Bc. Ing. Jindřich Hudeček, tajemník OÚ Ludgeřovice 

 
Jubilanti 

 

V prosinci 2007 slavili významné ţivotní jubileum tito naši občané: 

p. Alfons Böhm              102 let 

p. Hildegarda Gorná        80 let 

p. Anastazie Krokrová      96 let 

p. Ema Kupcová               80 let 

 

Zásahy hasičů v roce 2007 

Článek provede občany uplynulým rokem s cílem seznámit je se zásahy místní 
jednotky. 

Bujaře jsme přivítali nový rok 2008, nenechme však uplynulý rok hodit za hlavu. 
Protoţe jiţ známá píseň informuje o tom, jak jsou statistiky nudné, rozhodl jsem se 
tentokrát nabídnout i ty zajímavější pohledy na místní jednotku hasičů. 

 

Něco málo o jednotce: 

V loňském roce v ním pracovalo 19 hasičů s různými odbornostmi. Tito členové se 
svolávají pomocí rotační sirény na věţi hasičské zbrojnice nebo pomoci SMS zprávy, 
kterou jim hromadně odesílá velitel jednotky. Dva členové jsou příslušníky HZS. 
Průměrný věk hasiče v jednotce je 26 let. Tito členové také v rámci brigád 
odpracovali 368 hodin při údrţbě techniky a výzbroje (např. lakování cisterny, 
montáţe a opravy). Na zásahu strávili celkem dalších 184 hodin. Stejně jako 
v předchozích letech máme na shromáţdění se ve zbrojnici 10 minut. Přijali jsme 
však filozofii dvou aut a díky cisterně nyní vyráţíme mnohdy stejně jako profesionální 
jednotka z Hlučína. Děje se tak díky zmíněným dvou vozům, kdy 4 nejrychlejší hasiči 
obsazují místa v cisterně a okamţitě vyráţejí na místo zásahu. Zbylí členové nejprve 



pomáhají cisterně co nejrychleji opustit stanici, poté aţ vyráţí druhým vozem (Avia), 
nejpozději však v limitu oněch 10 minut. OPIS (Operační a informační středisko) 
Opava si nás dovolilo několikrát zvedat i během dopoledních hodin, kdy je většina 
jednotky v práci, ve škole atd., nikdy však nenastal problém, ţe bychom výjezd 
museli odmítnout, jednotka vyjela vţdy, jak měla. Děje se tak hlavně díky členům, 
kteří pracují v tzv. „kolotoči směn“. Navíc k lepšímu zmapování přítomných členů 
slouţí na internetu online rozpis sluţeb. 

 

Jednotka (uzavírám ke dni 22.12.2007) vyjela k nahlášeným 34 událostem: 
 18.1.2007, 18:51 hod. - Ţivelná pohroma - větrná smršť, odstranění stromu 
 18.1.2007, 19:49 hod .- Ţivelná pohroma - větrná smršť, odstranění větví 
 10.2.2007, 18:48 hod. - Dopravní nehoda osobního vozu - vyproštění osob 
 2.3.2007, 13:19 hod. - Poţár plastových kontejnerů 
 20.3. 2007, 8:22 hod. - Ţivelná pohroma - sníh, námraza - odstranění stromu 
 31.3.2007, 14:21 hod. - Poţár lesního porostu 
 20.4.2007, 12:31 hod. - Poţár travního porostu 
 30.4.2007, 16:14 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 23.5.2007, 18:33 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 13.6.2007, 15:05 hod. - Dopravní nehoda osobních vozů - vyproštění osob 
 15.7.2007, 18:06 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 22.7.2007, 19:09 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 1.8.2007, 12:59 hod. - Technická pomoc - hledání pohřešovaného chlapce 
 8.8.2007, 19:06 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 8.8.2007, 19:45 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 20.8.2007, 10:30 hod. - Dopravní nehoda dvou osobních vozů 
 21.8.2007, 19:10 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 27.8.2007, 18:05 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 27.8.2007, 18:50 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 28.8.2007, 17:07 hod.- Odstranění nebezpečných stavů 
 30.8.2007, 12:00 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 30.8.2007, 19:59 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 7.9.2007, 08:30 hod. - Ţivelní pohroma, povodně, záplavy, deště 
 11.9.2007, 16:10 - Odstranění nebezpečných stavů 
 13.9.2007, 18:27 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 21.9.2007, 17:56 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 29.9.2007, 18:01 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 6.10.2007, 10:12 hod. - Poţár skládky 
 14.10.2007, 14:46 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 16.10.2007, 16:05 hod. - Odstranění nebezpečných stavů 
 26.10.2007, 15:29 hod. - Poţár střechy rodinného domku 
 19.12.2007, 16:08 hod. – Poţár v bytě 
 21.12.2007, 13:15 hod. – Dopravní nehoda osobního vozu a dodávky 
 21.12.2007, 22:30 hod. – Poţár hájenky – saze v komíně 

 
 

 

 

 



Souhrn: (25x zasahovala jednotka 
samostatně, 9x s profesionály 
z Hlučína) 

7x Poţár 
4x Dopravní nehoda 
4x Ţivelná pohroma 
19x Technická pomoc 

 
 

Hasičská nej… pro letošní rok: 
 
Nejrychlejší výjezd: jedna minuta.(2.3.2007, Poţár plastových kontejnerů) 
Nejatypičtější zásah: hledání pohřešovaného chlapce (Chata Ostříţ) 
Nejpodivnější přijetí výjezd SMS: 18:48 hod. ve vaně (DN- vyproštění osob) 
Nejpodivnější dostavení se: 10:30 hod., v trenkách od pyţama, (DN- 2x osobní) 
Nejdelší zásah : 5 hodin 20 minut.  
Nejzajímavější místo zásahu: hřbitov 
Největší rozpor: poţár trávy, hlášeno: výjezd směr Nová Hlučínská, odvoláno na ul. 
Výjezdní (ta je nad hřištěm TJ) 
Nejkrásnější „výjezd“: svatba člena jednotky (není samozřejmě evidováno jako 
výjezd) 
Nejdrsnější hláška na výjezdu: „Dvakrát měř, jednou řeţ a pak uţ to neřeš.“ (řezání 
nalomeného stromu na I/56 Nová Hlučínská pomocí motorové pily) 
 
Problémy, se kterými se jednotka potýká: 

Parkování před hasičskou stanicí: 

Ve snaze zlepšit dopravní značení obec nechala na ulici Poţární vyšrafovat ţlutými 
pruhy úsek mezi začátkem a koncem značky „Zákaz zastavení“. Přesto se opět 
najdou jedinci, kteří nerespektují ani toho doplnění dopravního značení, evidentně 
tedy schválně. Dále jsme po dohodě s obecním úřadem rozšířili část komunikace 
naproti výjezdových vrat. Škoda, ţe si někteří vyloţili toto rozšíření jako vymezení 
parkovacího místa. Škoda, ţe mezi ně patří i majitelé přilehlých budov. I díky těmto 
lidem musíte neustále jednat s policií a místo nákupu jednoho zásahového kompletu 
malujete čáry na silnici … 

Výjezdová vrata před oběma vozidly: 

Výjezdová vrata jsou zastaralá a velmi masivní. To, ţe je s nimi obtíţná manipulace, 
alespoň prověřuje kondici členů jednotky. Je zde však velké nebezpečí pro děti, 
kolemjdoucí a také samotné hasiče, protoţe je dveře mohou zranit vlivem byť jen 
trochu silnějšího větru. Navíc při zkouškách vozidel a agregátů musí být rovněţ 
otevřeny. Dveře jsou provizorně zajištěny, nelze to však povaţovat za celkové 
řešení. Také při výjezdu není zrovna efektivní drţet, zajistit a pak zase odjistit tyto 
dveře a pak je ještě zamykat. Moţná úvaha o výměně výjezdových vrat za elektricky 
stahovací a se dvířky pro vstup osob (aby se nemusely pokaţdé otvírat celá) … 

Stav hasičské zbrojnice: 

Jiţ řadu let je tato budova v chatrném stavu. To, ţe ji někdo nechal zvenčí namalovat 
je sice krásná věc, ale ten kdo navštívil někdy 1. patro zbrojnice asi ví, co se teď 
snaţím nastínit. Patrně je nutná rekonstrukce střechy i oken. Do garáţí přes stěny 

DOPRAVNÍ NEHODA

POŽÁR

TECHNICKÁ POMOC

ŽIVELNÁ POHROMA



zatéká, jak jsem zmiňoval na jednom ze zasedání zastupitelů. To vše mě vede 
k tomu, ţe celý letošní rok strávím tím, aby se vyhotovila studie popisující nutné 
opravy této budovy, aby byly propočítány nutné náklady na renovaci a také zapsat 
tyto opravy do priorit rozpočtu 2009 případně zjistit moţnosti jiného financování.   

Velice děkuji členům za aktivní přístup v roce 2007. Vím, že jste jednotka 
dobrovolná, přesto máte v souvislosti s činností JSDH své výdaje. Nikdo vám 
nezaplatí čas strávený opravami, úpravami, vzděláváním, najeté kilometry 
vašimi vozy, předměty a zařízení, které jste věnovali, starost o majetek, který 
vlastně ani není váš. Za to vše pro rok 2007 jen jedno obrovské …   

… DĚKUJI 
 

David Lange 
 
 
 
 
Několik obrázků z letošních vánočních trhů v Obecním domě 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
Beseda se spisovatelkou Mgr. Evou Tvrdou 

U příleţitosti 2. vydání knihy Dědictví, naší 
rodačky Mgr. Evy Tvrdé, proběhla dne 10. 
prosince 2007 beseda se čtenáři v Obecní 
knihovně v Ludgeřovicích. Pokud jste tuto 
knihu zatím nečetli, mohu ji vřele doporučit. 
Kniha pojednává o osudech Agnes a dalších 
ţen a muţů na Hlučínsku, kterým dějiny 
připravily nejedno trápení. Próza Evy Tvrdé je 
velice čtivá a vzbudila nejen v našem regionu 
velký zájem. První vydání této knihy bylo 
zcela rozebráno. Druhé vydání knihy si vzalo 
na starost nakladatelství Repronis a vybavilo 
knihu dobovými fotografiemi, které pocházejí 
především z rodinného alba manţela 
spisovatelky a také z archivů starosty Hatě 
Pavla Kotláře. 

Knihu je moţno zakoupit v Knihkupectví 
Academia na Zámecké ulici v Ostravě a také 
v knihkupectví Pergamen v Hlučíně. 

Opět nás fotil náš dvorní fotograf Ing. Adolf 
Vjačka, kterému tímto také děkuji. 

Jana Baránková 



Vánoce 
 

Vánoce jsou skvělé svátky, 
jako cesta do pohádky 
Všude samý sníh a led  
zabruslím si na něm hned 
 

Nemůţu se dárků dočkat,  
 musí však do večera počkat. 
 Hodiny se schválně plíţí, 
 avšak večer ten se blíţí. 
 

Postavíme sněhuláka, 
 ten,co všechny děti láká 
 Nazdobíme stromeček  
 a dáme pod něj dáreček. 
 

 A tak zase po roce. 
 jsou tady teď  Vánoce 
 Máme na ně všichni nárok, 
 škoda,ţe jsou je jednou za rok. 
 

Petra Robenková,VIIIA 
 

Na návštěvě v mateřské škole na Vrablovci 
Na vánočních trzích v prosinci 2007 v Obecním domě v Ludgeřovicích mne velmi 
zaujalo vystoupení dětí z mateřské školy Vrablovec. Jejich ţivé a pestré zpívání, 
tancování a recitování se od ostatních lišilo tím, ţe všechny děti byly oblečeny do 
hezkých pohádkových kostýmů, a to dokonce kaţdé dítě do jiného. Vystoupení 
vrabloveckých dětí s velkým zaujetím a ve velkém počtu sledovali jejich rodiče, 
prarodiče a sourozenci. Bylo zřejmé, ţe na Vrablovci zvlášť dobře funguje spolupráce 
učitelek MŠ s rodiči. Rozhodl jsem se proto do této školy podívat. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mateřská škola na Vrablovci je součástí „Základní školy a mateřské školy 
Ludgeřovice“, ředitelkou je Mgr. Helena Pipreková, zřizovatelem je Obec 
Ludgeřovice.  Při cestě po Vrablovci nelze mateřskou školu přehlédnout, na dobře 
udrţované a uklízené zahradě kolem její budovy je plno typických prolézaček, 



houpaček a dalších věcí pro dětské hry a dovádění. Teď v zimě si děti venku 
samozřejmě většinou nehrají, prolézačky a houpačky jsou opuštěné. Před budovou 
tak zaujme především hezky nazdobený vánoční strom. Škoda, ţe fasáda budovy 
školy nemá trochu světlejší, veselejší barvu.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na rozdíl od vnějšího kabátu budovy je její vnitřek od verandy aţ po půdu plný 
hezkých vkusných obrázků, ozdob, rukodělných výsledků dětí i učitelek, vše 
v jasných veselých barvách. Navíc je tu v současné době ještě vánoční výzdoba. 
Není divu, ţe se zde dětem líbí, hrají si, jsou veselé, spokojené, jak můţete vidět na 
fotografiích. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kapacita zdejší mateřské školy je 28 dětí, je stále plně vyuţita. Zájem rodičů je větší, 
letos muselo být odmítnuto 5 dětí. O děti se zde stará tříčlenný personál: vedoucí 
učitelka paní Pavla Olšáková (na fotografii uprostřed), učitelka paní Irena Florková 



(vpravo) a školnice, topička, pracovnice na výdejně stravy paní Ivana Plaskurová 
(vlevo). Všechny tři si velmi pochvalují dobrou spolupráci s rodiči a také to, ţe děti 
jsou na současné poměry z domova velmi dobře vychované. V nevelké budově 
vyuţité do posledního místečka je vše, co provoz mateřské školy vyţaduje – herny 
plné hraček, jídelna, loţnice, šatny, umývárna, sociální zařízení, výdejna jídel – vše 
v perfektním stavu. V jedné z heren jsou pro děti dokonce i počítače. Strava je dětem 
dováţena z kuchyně Základní školy Ludgeřovice. Ten den měly k obědu brambory, 
mrkvičku, vepřové maso. Nejraději však prý mají sladká jídla jako krupici nebo 
dukátové buchtičky.  
Během mé asi hodinové návštěvy, při které jsem pořídil desítky veselých fotografií 
(škoda, ţe jich zde nelze uveřejnit více), vládla v mateřské škole naprostá pohoda, 
děti si spokojeně hrály, štěbetaly, učitelky se na ně usmívaly. Škoda, ţe uţ dávno 
nemám věk ţáka takovéto školy....  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
Přírodovědný KLOKAN 

Dne 14.11. 2007 proběhla na naší škole soutěţ „Přírodovědný klokan“, kterou pořádá 
přírodovědecká fakulta Univerzity Palackého v Olomouci. Cílem soutěţe je vzbudit 
zájem ţáků o technické a přírodovědné obory. Ţáky čekalo 24 otázek z matematiky, 
fyziky, chemie, biologie a všeobecných znalostí. Otázky byly různě náročné - 8 za 3 
body, 8 za 4 body, 8 za 5 bodů. 

Soutěţící museli logicky uvaţovat a přemýšlet, nemohli pouţívat kalkulačku. Za 
špatně řešenou otázku se jim odečetl 1 bod, pokud neřešili úlohu, měli 0 bodů. 
Celkem se soutěţe zúčastnilo 30 ţáků z 8.A, 8.B, 9.A a 9.B třídy. 

 



Na prvních 3 místech se umístili: 

1. Martin Šafarčík 73 bodů  

2. Lucie Děrkasová 69 bodů  

3. Petra Robenková 68 bodů 

A tyto otázky si můžete vyzkoušet i Vy. 

Kryštof Kolumbus objevil Ameriku roku 

A) 1592 B) 1515 C)1352 D) 1392 E) 1492 

Mezi kovy nepatří 

A) rtuť  B) hořčík C) zinek D) křemík E) cín 

Kolik má „dodekaedr“ stěn? 

A) 4  B) 6  C) 10  D) 12  E) 20 

Mgr. Olga Tichá 

 
Matematická soutěž SUDOKU 

V měsíci listopadu proběhla na naší škole uţ tradiční soutěţ „Sudoku“. Této soutěţe 
se zúčastnilo celkem 35 ţáků. Tito jsou nejlepší z nich 
 
7.A,B třída :   
1. místo: Tomáš Janoš 
2. místo: Vojtěch Klimeš 
3. místo: Petra Kramarzová 
 
8.A,B třída:  
1. a 2. místo: Antonín Robenek  
                      Pavel Vodička 
3. místo: Silvie Miketová 
 
9.A,B třída:  
1. aţ 3. místo svorně získali   

Zuzana Kubošková  
     Walter Groer 
     David Hlavatý 
 
Všem účastníkům budou předány symbolické ceny a udělena pochvala třídního 
učitele. Na jaře roku 2008 proběhne druhé kolo matematické soutěţe tentokrát 
v luštění číselných kříţovek. 
 

Předmětová komise matematiky 
 
 
Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

Výtah z usnesení ze 7. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice, konaného dne 
28.11.2007. 

Přání občanům do nového roku: 

7 2 3 4 6 9 1 8 5 

1 9  2      

         

 3 8 9   5 6 1 

9   5 2 1   3 

         

         

     2  7 4 

6 1 2 7 9 4 3 5 8 



- od členů a zastupitelů ČSSD Ludgeřovice, 

- od MS ODS Ludgeřovice. 

Oznámení změny půjčovní doby v knihovně. 

Kompletní přehled výsledků našich družstev kopané v podzimní části soutěže 
2007/08. 

Tabulky s umístěním našich družstev v kopané po podzimní části sezóny 2007/08. 

Přehled plesů a kulturních akcí v plesové sezoně 2008. 

Informace MHD o cenách jízdného. 

Informace SMVaK o cenách vodného. 

Oznámení termínů svozů velkoobjemových a nebezpečných odpadů v obci 
Ludgeřovice v roce 2008. 

Oznámení pracovní doby pohřební služby. 

Jízdní řády autobusů linek č. 56, 67, 68. 

Reklamy: 

- Českomoravské stavební spořitelny, a.s., 

- Účetní agentury PROFIT. 

Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách obecního 
úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 

 

 

 

 

 
 
  


